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REVISTA PRESEI 

 

• Angajaţii Ministerului Tineretului şi Sportului, în grevă de avertisment, între 

10:00 şi 12:00 

 

Sindicatul Naţional Sport şi Tineret (SNST), afiliat la Federaţia Publisind şi membru al 

Blocului Naţional Sindical, organizează vineri o grevă de avertisment de două ore, între 

orele 10:00-12:00, când va fi oprită întreaga activitate. 

 

Sindicaliştii vor să atragă atenţia reprezentaţilor Ministerului Tineretului şi Sportului şi 

celor din Ministerul Muncii asupra salarizării din sistem. 

 

"Sindicatul Naţional Sport şi Tineret protestează în numele a peste 3.500 de salariaţi din 

Sport şi Tineret care s-au săturat să fie bătaia de joc a conducerii ministerului. Astăzi, în 

urma aplicării prevederilor Legii salarizării 153/2017, 70% din personal, indiferent de 

vechime, studii, funcţie, este plătit cu 1.300 lei net/lună. Membrii noştri au aşteptat 

suficient după promisiunile mincinoase al reprezentanţilor MTS şi MMJS şi sunt hotărâţi 

să înceteze munca pe o perioadă nedeterminată", se arată într-un comunicat al 

organizaţiei sindicale. 

 

De altfel, ei sunt decişi să organizeze mai multe acţiuni de protest care se vor încheia 

cu greva generală a angajaţilor Ministerului Tineretului şi Sportului (MTS) programată 

pentru 8 august. 

 

Acţiunile de protest ale SNST vor începe vineri, 27 iulie, cu o grevă de avertisment, 

respectiv încetarea activităţii între orele 10:00-12:00 în Sport şi Tineret, iar salariaţii vor 

protesta în faţa propriilor instituţii, fiind oprită întreaga activitate. 

 

De asemenea, în data 2 august, sindicaliştii vor înceta activitatea în acelaşi înterval orar 

şi vor organiza şi un miting de protest la MTS, unde vor participa 400 de persoane din 

Bucureşti şi din ţară. Protestul va fi urmat de un marş spre Camera Deputaţilor şi 

Guvern. O parte dintre protestatari vor pleca spre Parlament, iar alţii vor merge la 

Guvern, unde vor depune revendicările, în acest interval, salariaţii din teritoriu 

protestează în faţa propriilor instituţii. 

 

Protestele vor culmina cu o grevă generală, respectiv încetarea totală a activităţii în 

Sport şi Tineret până la soluţionarea revendicărilor, în data de 8 august. 

 

Pe perioada grevei, angajaţii vor respecta legislaţia în vigoare şi vor asigura serviciile 
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esenţiale aflate în sarcina instituţiei, reprezentând cel puţin o treime din activitatea 

normală. 

 

Revendicările SNST sunt cele susţinute în comunicarea cu factorii decidenţi încă de la 

începutul anului: egalizarea salariilor la nivelul maxim aflat în plata, conform Deciziei 

CCR nr.794/2016, reîncadrarea personalului conform Legii nr.153/2017 (diferenţiat pe 

funcţii, răspundere, vechime), plata muncii în zilele de sâmbătă şi duminică, sărbătorile 

legale şi a orelor suplimentare, acordarea sporului de 25% pentru antrenorii care au 

sportivi la lotul naţional, acordarea sporurilor - aplicarea regulamentului de sporuri, 

egalizarea salariilor celor din federaţiilor sportive naţionale, la nivelul celor din 

subordonatele MTS, acordarea voucherelor de vacanţă pentru salariaţii federaţiilor 

sportive naţionale, suplimentarea numărului de angajaţi, deblocarea posturilor vacante 

şi prelungirea contractului colectiv de muncă. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Toader, înainte de anunţarea privind concursul pentru funcţia de procuror-şef al 

DNA: Este posibil să desemnăm un candidat şi e posibil să nu desemnăm 

niciunul 

Tudorel Toader va face vineri, la ora 12:00, anunţul privind concursul pentru funcţia de 

procuror-şef al DNA. Ministrul Justiţiei declara, anterior, că e posibil să propună un 

candidat din cei patru sau că e posibil ca niciunul să nu fie potrivit şi atunci procedura 

se reia. 

Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a reiterat, vineri dimineaţă, înainte de anunţul privind 

funcţia de procuror-şef DNA, că este posibil ca unul dintre cei patru candidaţi să fie 

desemnat, la fel cum este posibil ca niciunul să nu fie desemnat şi procedura să se reia. 

 

"În mod evident, nu aveam cum să iau decizia înaintea deliberărilor. La orele 10.00, mă 

întâlnesc cu secretarii de stat, la orele 12.00, sper că finalizăm şi vă putem anunţa 

rezultatele. Interviurile s-au desfăşurat potrivit procedurii, iar despre rezultate, despre 

impresii putem vorbi numai după ce finalizăm procedura. În mod firesc, regulamentar, 

există această posibilitate pe care eu am anunţat-o şi dacă vreţi, o repet. Este posibil să 

desemnăm un candidat, după cum , da, este posibil să nu desemnăm niciun candidat. 

Asta nu înseamnă o opţiune a mea, asta înseamnă cele două posibilităţi legale până la 

urmă", a declarat, vineri dimineaţă, Tudorel Toader. 

Florentina Mirică, procuror-şef serviciu la Secţia de combatere a corupţiei din cadrul 

DNA, Cristian Lazăr, procuror şef adjunct la Secţia urmărire penală din cadrul 



3 
 

Parchetului General, Marius Iacob, procuror şef adjunct al DNA şi Elena Grecu, 

procuror şef serviciu în structura centrală a DNA, de la Parchetul de pe lângă Curtea de 

Apel Constanţa, au susţinut joi interviul la sediul ministerului. 

Tudorel Toader a precizat, pentru MEDIAFAX, că va face anunţul vineri, la ora 12:00. 

Ministrul Justiţiei a declarat anterior că e posibil ca procedura să fie reluată. "Este 

posibil ca unul dintre candidaţi să fie desemnat pentru procuror-şef, după cum este 

posibil ca niciunul să nu fie. Speculaţia e a duneavoastră, eu am redat cele două 

variante posibile. (...) Dacă v-aş fi spus că sigur nominalizez unul era o antepronunţare, 

eu v-am redat variantele posibile”, a declarat joi Tudorel Toader. 

De asemenea, Tudorel Toader a mai spus că nu este obligatoriu ca viitorul procuror-şef 

al DNA să provină din instituţie. ""Există această opinie care pare majoritară în sensul 

că viitorul procuror-şef la DNA trebuie să provină din structura internă a DNA-ului, dar 

nu cred că nu ne aducem aminte faptul că alte dăţi, procurorul şef nu a venit din 

structura internă a DNA-ului, după cum nici noul procuror şef la DIICOT nu a venit din 

structura internă a DIICOT-ului". 

Procurorul Cristian Lazăr a declarat, înainte de interviul cu Tudorel Toader pentru 

funcţia de şef al DNA, că speră că ministrul Justiţiei va lua o decizie înţeleaptă. 

„Sunt pregătit, pentru că altfel nu m-aş fi prezentat. Pe ceilalţi îi văd la fel de calificaţi 

cum mă văd pe mine”, a declarat procurorul Cristian Lazăr, înainte de interviul cu 

Tudorel Toade 

Un alt candidat, Florentina Mirică a declarat, înainte să susţină interviul pentru funcţia 

de şef al DNA în faţa lui Tudorel Toader, că e pregătită şi că faptul că este apropiată de 

Codruţa Kovesi nu ar trebui să conteze la concurs, pentru că nu este un argument legal. 

Mirică mai spune că are încredere în ministru. 

„Sunt pregătită. Sper că experienţa şi proiectul managerial, care să fie de succes pentru 

această instituţie, care trebuie să-şi îndeplinească în continuare atribuţiile legale. Ştim 

cu toţii că fenomenul corupţiei nu s-a diminuat, el este unul generalizat, de la mica 

corupţie, acea ciocolată dată la ghişeu, înscrierea copiilor la grădiniţă, până la vestitul 

procent de 10% din valoarea contractelor. Acesta este motivul pentru care DNA trebuie 

să-şi exercite atribuţiile legale. (...) Aş vrea să lămuresc o informaţie, şi anume că aş fi 

avut o acţine disciplinară referitoare la deconspirarea unui martor, este greşit. Nu este 

adevprat. Acţiunea a privit o dispută juridică, ce a fost tranşată de CCR şi anume că 

dreptul la apărare este prioritar faţă de protecţia informaţiilor clasificate”, a declarat 

procurorul Florentina Mirică, înainte de a intra în sediul Ministerului Justiţiei. 
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Întrebată dacă ar trebui să conteze la interviu faptul că este apropiată de fosta şefă a 

DNA, Laura Codruţa Kovesi, procurorul Mirică a spus: „În mod evident, nu este un 

argument legal şi sper să nu conteze. (...) Întotdeauna am avut încredere în ministrul 

Justiţiei”. 

Funcţia de procuror-şef al DNA a devenit vacantă după ce preşedintele Klaus Iohannis 

a revocat-o din funcţie pe Laura Codruţa Kovesi printr-un decret emis pe 9 iulie, şeful 

statului punând în aplicare o decizie a Curţii Constituţionale. 

Potrivit articolului 54 alineatul 1 din Legea 303/2004 privind statutul judecătorilor şi 

procurorilor, în vigoare, procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de 

Casaţie şi Justiţie, prim-adjunctul şi adjunctul acestuia, procurorul general al Parchetului 

Naţional Anticorupţie, adjuncţii acestuia, procurorii şefi de secţie ai acestor parchete, 

precum şi procurorul şef al Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate 

Organizată şi Terorism şi adjuncţii acestora sunt numiţi de Preşedintele României, la 

propunerea ministrului justiţiei, cu avizul Consiliului Superior al Magistraturii, dintre 

procurorii care au o vechime minimă de 10 ani în funcţia de judecător sau procuror, pe 

o perioadă de 3 ani, cu posibilitatea reînvestirii o singură dată. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• La şase luni, deficitul bugetar este de peste două ori mai mare decât cel 

consemnat în perioada similară a anului trecut, dar sub ţinta stabilită. Veniturile 

bugetului general consolidat au crescut cu 12,6% 

Execuţia bugetului general consolidat pe primele şase luni ale anului 2018 s-a încheiat 

cu un deficit de 14,97 miliarde lei, respectiv 1,61% din PIB, comparativ cu ţinta de deficit 

programată pentru această perioadă de 2,21% din PIB, comunică Ministerul Finanţelor. 

În acelaşi timp deficitul bugetar este mai mult decât dublul celui înregistrat în perioada 

similară a anului trecut, de 6,295 miliarde lei. 

Veniturile bugetului general consolidat, de 132,04 miliarde lei, reprezentând 14,2% din 

PIB, sunt cu 12,6% mai mari, în termeni nominali, faţă de aceeaşi perioadă a anului 

precedent. 

Se înregistrează creşteri faţă de anul precedent în cazul încasărilor din contribuţiile de 

asigurări (+36,8%) şi din veniturile nefiscale (+13,0%). Începând cu luna februarie 

încasările din contribuţiile sociale au fost influenţate pozitiv de condiţiile legislative noi 

privind transferul contribuţiilor din sarcina angajatorului în sarcina angajatului, 

comentează ministerul într-un comunicat. 
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În luna iunie 2018 se constantă o îmbunătăţire a colectării veniturilor din TVA, astfel 

acestea au crescut cu 15,6% faţă de luna iunie 2017, ajungând la o valoare de 26,77 

miliarde lei pe primele şase luni ale anului, ceea ce reprezintă o creştere cu 5,9% faţă 

de perioada similară a anului precedent. Veniturile din accize au fost în sumă de 13,13 

miliarde lei (1,4% din PIB) cu 9,9% mai mari comparativ cu perioada similară a anului 

precedent. De asemenea, încasările din impozite şi taxe pe proprietate au crescut cu 

5,9% faţă de aceeaşi perioadă a anului 2017. 

S-au înregistrat scăderi ale încasărilor din impozitul pe salarii şi venit cu 21,5% pe 

fondul reducerii, începând cu 1 ianuarie 2018, a cotei impozitului pe venit de la 16% la 

10%, măsură care s-a reflectat în încasări începând cu luna februarie 2018. De 

asemenea, se înregistrează o diminuare cu 26,8% faţă de aceeaşi perioadă anului 

precedent la taxa pe utilizarea bunurilor, autorizarea utilizării bunurilor sau pe 

desfăşurarea de activităţi ca urmare a aplicării OUG nr. 52/2017 privind restituirea 

sumelor reprezentând taxa specială pentru autoturisme şi autovehicule, taxa pe poluare 

pentru autovehicule, taxa pentru emisiile poluante provenite de la autovehicule şi 

timbrul de mediu pentru autovehicule. 

Sumele de la Uniunea Europeană în contul plăţilor efectuate sunt de 6,9 miliarde lei cu 

22,8% mai mari decât cele încasate în anul 2017 în aceeaşi perioadă. 

Cheltuielile bugetului general consolidat sunt în sumă de 147,01 miliarde lei, cu 19,0% 

mai mari faţă de aceeaşi perioadă din anul precedent. 

Cheltuielile de personal sunt cu 24,4% mai mari faţă de aceeaşi perioadă a anului 

precedent, creşterea fiind determinată de majorările salariale acordate în temeiul Legii 

cadru nr. 153/2017 privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice. 

Advertisement 

Cheltuielile cu bunuri şi servicii au crescut cu 9,9% faţă de aceeaşi perioadă a anului 

precedent. Creşteri semnificative se înregistrează atât la bugetele locale, cât şi la 

bugetul fondului naţional unic de asigurări sociale de sănătate şi la bugetele instituţiilor 

publice finanţate din venituri proprii şi subvenţii bugetare. 

Subvenţiile sunt mai mari cu 4,1% faţă de aceeaşi perioadă a anului precedent, 

menţinându-se la acelaşi nivel ca procent din Produsul Intern Brut, respectiv 0,4%. 

Dobânzile sunt cu 21,7% mai mari faţă de aceeaşi perioadă a anului precedent, 

respectiv 0,8% din PIB, avându-se în vedere cumularea datelor de plată a dobânzilor 

aferente mai multor titluri de stat de tip benchmark. 

Cheltuielile cu asistenţa socială au crescut faţă de anul precedent cu 13,9%, fiind 

influenţate, în principal, de majorarea cu 9% a punctului de pensie de la 1 iulie 2017, 
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ajungând la 1000 lei şi de devansarea sumei (1,3 miliarde lei) pentru plata a 50% din 

cheltuielile cu pensiile pentru luna iulie care se distribuie prin C.N. Poşta Română S.A., 

precum şi majorarea şi modificarea modalităţii de stabilire a indemnizaţiei lunare pentru 

creşterea copilului şi stimulentul de inserţie. 

Cheltuielile pentru investiţii, care includ cheltuielile de capital, precum şi pe cele 

aferente programelor de dezvoltare finanţate din surse interne şi externe, au fost de 9,1 

miliarde lei, de 1,5 ori mai mari faţă de aceeaşi perioadă a anului trecut. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Iohannis a promulgat modificarile la Legea pensiilor 

 

Presedintele Klaus Iohannis a semnat joi decretul de promulgare a Legii pentru 

modificarea si completarea Legii nr. 263/2010 privind sistemul unitar de pensii publice. 

Seful statului a mai semnat si decretul de promulgare a Legii privind unele masuri 

referitoare la sumele acordate reprezentand ajutoare de urgenta. 

 

Modificarile la legea privind sistemul unitar de pensii publice se refera la persoanele 

care au desfasurat activitate in locurile de munca incadrate in grupa I si/ sau grupa a II-

a de munca. 

 

Astfel, dupa articolul 169 indice 1 se introduce un nou articol, articolul 169 indice 2, cu 

urmatorul cuprins: 

 

" (1) Pensionarii sistemului public de pensii carora li s-au aplicat prevederile art. 169 

indice 1 beneficiaza de recalcularea pensiei cu utilizarea, la determinarea punctajului 

mediu anual, a stagiilor complete de cotizare avute in vedere, potrivit legii sau a unor 

hotarari judecatoresti, la stabilirea/ recalcularea pensiei aflata in plata sau, dupa caz, 

cuvenita la data de 31 decembrie 2015. 

 

(2) In situatia in care, in urma aplicarii prevederilor alin. (1), rezulta un punctaj mediu 

anual mai mic decat punctajul mediu anual aflat in plata, se mentine punctajul mediu 

anual si cuantumul aferent aflat in plata sau cuvenit la data recalcularii. 

 

(3) Recalcularea prevazuta la alin. (1) se efectueaza din oficiu, in termen de 12 luni, 

calculat de la data de 1 octombrie 2018. 

 

(4) Drepturile de pensie recalculate potrivit alin. (1) se cuvin de la data de 1 octombrie 

2018". 
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"Art. II (1) De prevederile art. 56 alin. (3) lit. b) si c) din Legea nr. 263/2010 privind 

sistemul unitar de pensii publice, cu modificarile si completarile ulterioare, beneficiaza, 

din oficiu, si persoanele ale caror drepturi de pensie s-au deschis in perioada 1 ianuarie 

2011 si data intrarii in vigoare a prezentei legi. (2) Drepturile de pensie recalculate 

conform alin. (1) se cuvin de la data de 1 octombrie 2018", mai prevede legea. 

 

Ce legi a mai promulgat Presedintele 

 

Tot joi, seful statului a semnat decretul de promulgare a Legii privind unele masuri 

referitoare la sumele acordate reprezentand ajutoare de urgenta. 

 

Legea prevede exonerarea persoanelor care au beneficiat de ajutoare de urgenta, in 

temeiul Legii nr. 416/2001 privind venitul minim garantat, de la restituirea unor sume ca 

urmare a constatarii, de catre Curtea de Conturi sau alte institutii cu atributii de control, 

a inregistrarii unor prejudicii. 

 

Actul normativ promulgat prevede: "Se aproba exonerarea de la plata pentru sumele 

nerecuperate reprezentand ajutoare de urgenta si/ sau ajutoare acordate potrivit art. 1, 

pe care persoanele beneficiare trebuie sa le restituie unitatilor administrativ-teritoriale 

drept consecinta a constatarii unor prejudicii de catre Curtea de Conturi sau alte institutii 

cu atributii de control. Se exonereaza de la plata si obligatiile fiscale accesorii sumelor, 

consecinta a constatarii Curtii de Conturi sau a altor institutii cu atributii de control, a 

unor prejudicii. La data intrarii in vigoare a prezentei legi, inceteaza plata de catre 

aceste persoane a sumelor reprezentand ajutoare de urgenta si/ sau ajutoare pentru 

care Curtea de Conturi sau alte institutii cu atributii de control au constatat ca au fost 

acordate cu crearea de prejudicii, precum si orice forma de recuperare a acestora". 

 

Legi privind Muzeul Filatelic si fondul forestier 

 

Alte decrete semnate de presedintele Iohannis se refera la promulgarea Legii pentru 

modificarea si completarea Legii nr. 298/2013 privind stabilirea unor masuri pentru 

protejarea patrimoniului Muzeului National Filatelic, a Legii privind modificarea alin. (2) 

al art. III din Ordonanta de urgenta a Guvernului nr. 63/2010 pentru modificarea si 

completarea Legii nr. 273/2006 privind finantele publice locale, precum si pentru 

stabilirea unor masuri financiare. 

 

De asemenea, seful statului a semnat si decretul privind promulgarea Legii pentru 

modificarea Legii nr. 56/2010 privind accesibilizarea fondului forestier national, precum 

si cel referitor la promulgarea Legii privind transmiterea unor suprafete de fond forestier 
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din grupa I functionala - vegetatia forestiera cu functii speciale de protectie din domeniul 

public al statului si din administrarea Regiei Nationale a Padurilor - Romsilva in 

domeniul public al unor unitati administrativ-teritoriale. 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

• Iohannis atacă la CCR modificarea art. 12 din legea 78/2000 pentru sancţionarea 

faptelor de corupţie 

Preşedintele Klaus Iohannis a trimis, joi, CCR o sesizare de neconstituţionalitate asupra 

Legii pentru modificarea şi completarea art. 12 din Legea nr. 78/2000 pentru prevenirea, 

descoperirea şi sancţionarea faptelor de corupţie. 

”Prin modul în care a fost dezbătută şi adoptată, precum şi prin conţinutul normativ, 

Legea pentru modificarea şi completarea art. 12 din Legea nr. 78/2000 pentru 

prevenirea, descoperirea şi sancţionarea faptelor de corupţie încalcă prevederile art. 1 

alin. (5), ale art. 11 alin. (1), ale art. 61 alin. (2), precum şi pe cele ale art. 66 alin. (2) şi 

alin. (3) din Constituţie”, se arată în solicitarea preşedintelui Klaus Iohannis. 

El susţine, printre altele, că legea a fost dezbătută şi adoptată de Camera Deputaţilor, 

cu încălcarea prevederilor art. 61 alin. (2) coroborate cu cele ale art. 66 alin. (2) şi (3) 

din Constituţie, în cadrul unei sesiuni extraordinare, convocată prin Decizia nr. 5 din 27 

iunie 2018 pentru perioada 2 – 19 iulie. 

”Sesiunea extraordinară a Camerei Deputaţilor nu a fost legal întrunită. Înscrierea 

acestei legi pe ordinea de zi a sesiunii extraordinare a Camerei Deputaţilor s-a făcut 

prin încălcarea dispoziţiilor constituţionale ale art. 66 alin. (2); totodată, Legea pentru 

modificarea şi completarea art. 12 din Legea nr. 78/2000 pentru prevenirea, 

descoperirea şi sancţionarea faptelor de corupţie nu se regăseşte în cuprinsul Deciziei 

nr. 5/2018 de convocare a Camerei Deputaţilor în sesiune extraordinară”, sunt motive 

invocate de şeful statului. 

Legea supusă controlului de constituţionalitate modifică şi completează articolul 12 din 

Legea nr. 78/2000 pentru prevenirea, descoperirea şi sancţionarea faptelor de corupţie, 

după cum urmează: la articolul 12, partea introductivă a alineatului (1) se modifică şi va 

avea următorul cuprins: la art. 12 – (1) Sunt pedepsite cu închisoarea de la unu la 5 ani 

următoarele fapte, dacă sunt săvârşite în scopul obţinerii pentru sine de bani, bunuri ori 

alte foloase materiale necuvenite. La articolul 12, după alineatul (1) se introduce un nou 

alineat, alin. (2), cu următorul cuprins: „(2) În sensul prezentei legi, operaţiunile 

financiare constau în operaţiuni care antrenează circulaţia de capital, operaţiuni de 
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bancă, de schimb valutar sau de credit, operaţiuni de plasament, în burse, în asigurări, 

în plasament mutual ori privitor la conturile bancare şi cele asimilate acestora, tranzacţii 

comerciale interne şi internaţionale. Pentru a fi efectuate ca acte de comerţ, operaţiunile 

financiare trebuie să constituie o acţiune de intermediere în circulaţia bunurilor făcută în 

mod organizat şi sistematic, în scopul obţinerii de profit.” 

”În calitate de Cameră decizională, Camera Deputaţilor a dezbătut şi a adoptat legea 

criticată în şedinţa din data de 4 iulie 2018. În cursul aceleiaşi şedinţe şi tot în calitate 

de Cameră decizională, Camera Deputaţilor a adoptat şi Legea pentru modificarea şi 

completarea Legii nr. 286/2009 privind Codul penal, precum şi a Legii nr. 78/2000 

pentru prevenirea, descoperirea şi sancţionarea faptelor de corupţie, prin care a fost 

abrogat art. 132 din Legea nr. 78/2000 (art. III). Cu alte cuvinte, în aceeaşi zi, Camera 

Deputaţilor a adoptat modificări ale aceluiaşi act normativ, prin două proiecte diferite de 

acte normative (Pl-x 340/2018 şi Pl-x 406/2018), din care unele sunt discordante unele 

faţă de altele”, se mai arată în sesizarea de neconstituţionalitate. În ceea ce priveşte 

modificarea alin. (1) al art. 12, potrivit căruia: „sunt pedepsite cu închisoarea (...) dacă 

sunt săvârşite în scopul obţinerii pentru sine de bani, bunuri ori alte foloase materiale 

necuvenite”, menţionăm că, referitor la natura „foloaselor necuvenite”, limitate în legea 

criticată doar la categoria foloaselor „materiale”, art. 11 alin. (1) din Constituţie arată că 

<Statul român se obligă să îndeplinească întocmai şi cu bună-credinţă obligaţiile ce-i 

revin din tratatele la care este parte>”, se mai arată în solicitarea preşedintelui Iohannis. 

Iohannis mai susţine că prin modificările realizate de legea supusă controlului de 

constituţionalitate se consacră însă posibilitatea de a obţine foloase nemateriale, care 

pot îmbrăca diverse forme şi prin aceasta, urmare a noii reglementări, sunt scoase din 

sfera ilicitului penal, în mod nejustificat, multiple activităţi (menţionăm cu titlu de 

exemplu, oferirea unui titlu sau a unei distincţii, avansarea în carieră, oferirea unui loc 

eligibil pe liste de candidaturi ale unui partid în cazul unor alegeri locale sau 

parlamentare etc.). 

”Modificarea art. 12 alin. (1) în sensul precizării scopului obţinerii folosului <doar pentru 

sine> încalcă art. 18 lit. b) din Convenţia Naţiunilor Unite împotriva corupţiei, adoptată la 

New York la 31 octombrie 2003, ratificată de Statul român prin Legea nr. 365/2004. 

Potrivit acestor dispoziţii, <fiecare stat parte adoptă măsurile legislative şi alte măsuri 

care se dovedesc a fi necesare pentru atribuirea caracterului de infracţiune, în cazul în 

care actele au fost săvârşite cu intenţie (...) b) faptei unui agent public sau a unei alte 

persoane de a solicita ori de a accepta, direct sau indirect, un folos necuvenit pentru 

sine sau pentru o altă persoană cu scopul de a abuza de influenţa sa reală ori 

presupusă, în vederea obţinerii unui folos necuvenit de la o autoritate administrativă sau 

de la o autoritate publică a statului parte>. Prin aceasta, apreciem că sunt încălcate 

prevederile art. 11 alin. (1) din Constituţie, potrivit cărora <Statul român se obligă să 
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îndeplinească întocmai şi cu bună-credinţă obligaţiile ce-i revin din tratatele la care este 

parte>”, mai arată Klaus Iohannis. 

În sesizarea preşedintelui se face trimite şi la stenograma şedinţei plenului Camerei 

Deputaţilor, care denotă faptul că proiectul de lege nu se afla pe ordinea de zi a sesiunii 

extraordinare. 

Pe 4 iulie Camera Deputaţilor, în calitate de for decizional, a adoptat proiectul de lege 

iniţiat de deputatul PSD Cătălin Rădulescu, care prevede că anumite fapte de corupţie 

se pedepsesc doar dacă sunt săvârşite în scopul obţinerii "pentru sine" nu şi pentru altul 

şi doar dacă bunurile şi foloasele sunt exclusiv "materiale". 

(Sursa: Mediafax) 

 

 

• Iohannis a sesizat CCR in legatura cu modificarile la Statutul parlamentarilor 

 

Presedintele Klaus Iohannis a sesizat, joi, CCR referitor la modificarea Legii privind 

Statutul deputatilor si senatorilor, motivand ca articolul care ofera alesilor dreptul legal 

de a intermedia relatia dintre cetateni si potentiali investitori cu administratia publica si 

locala incalca Constitutia. 

 

"Prin instituirea in legea criticata a posibilitatii deputatilor si a senatorilor de a pretinde 

ori de a primi foloase nemateriale, direct sau indirect, pentru sine sau pentru altul, prin 

intermedierea "in orice mod" a relatiilor dintre cetateni si autoritati, respectiv dintre alesi 

locali si autoritati centrale sau dintre investitori si autoritati locale sunt incalcate 

dispozitiile art. 1 alin. (3) si alin. (5) din Constitutie, restrangandu-se cadrul de integritate 

aplicabil deputatilor si senatorilor si eliminandu-se un standard de integritate, aspect ce 

are un efect direct asupra increderii cetatenilor in membrii Parlamentului Romaniei si in 

autoritatea legiuitoare", se arata in textul sesizarii depuse de Iohannis la Curtea 

Constutionala. 

 

"Acelasi lucru este valabil si pentru faptul ca acceptarea promisiunii de bani sau alte 

foloase, in forma incriminata de art. 291 din Codul Penal ce reglementeaza traficul de 

influenta, nu se regaseste in cuprinsul dispozitiilor din legea supusa controlului de 

constitutionalitate. 

 

Astfel, prin omiterea ipotezei in care un deputat sau senator accepta promisiunea de 

bani sau alte foloase in intermedierea relatiei dintre cetateni si autoritatile publice 

centrale si locale este dezincriminata implicit aceasta modalitate de comitere a 

http://www.presidency.ro/ro/media/comunicate-de-presa/sesizare-de-neconstitutionalitate-asupra-legii-pentru-modificarea-si-completarea-legii-nr-96-2006-privind-statutul-deputatilor-si-al-senatorilor
http://www.presidency.ro/ro/media/comunicate-de-presa/sesizare-de-neconstitutionalitate-asupra-legii-pentru-modificarea-si-completarea-legii-nr-96-2006-privind-statutul-deputatilor-si-al-senatorilor
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infractiunii de trafic de influenta, in conditiile enumerate de legea penala", completeaza 

seful statului, potrivit Administratiei Prezidentiale. 

 

De asemenea, presedintele Iohannis sustine ca sintagma "sa intermedieze in orice 

mod" este una lipsita de claritate, precizie si previzibilitate, contrar exigentelor prevazute 

in art. 1 alin. (5) din Constitutie si ca incalca o decizie a CCR din anul 2014, care a 

statuat ca "una dintre cerintele principiului respectarii legilor vizeaza calitatea actelor 

normative". 

 

Prevederea din legea criticata de seful statului incalca si o decizie din 2013, in care 

Curtea a constatat ca, "in principiu, orice act normativ trebuie sa indeplineasca anumite 

conditii calitative, printre acestea numarandu-se previzibilitatea, ceea ce presupune ca 

acesta trebuie sa fie suficient de clar si precis pentru a putea fi aplicat; astfel, 

formularea cu o precizie suficienta a actului normativ permite persoanelor interesate - 

care pot apela, la nevoie, la sfatul unui specialist - sa prevada intr-o masura rezonabila, 

in circumstantele spetei, consecintele care pot rezulta dintr-un act determinat". 

 

"Insa, sintagma "in orice mod" nu este una clara, formularea sa generala permitand si 

interpretarea conform careia intermedierea realizata de deputati sau senatori ar putea 

avea loc chiar prin incalcarea unor dispozitii din alte acte normative aflate in vigoare. 

 

Pe cale de consecinta, formularea vaga si generala a textului cuprins in art. unic pct. 1 

din legea supusa controlului Curtii contravine exigentelor de calitate a legii prevazute de 

art. 1 alin. (5) din Legea fundamentala", potrivit sursei citate. 

 

"In al treilea rand, prin raportare la suprapunerea cu definitia data traficului de influenta 

si prin dezincriminarea implicita a acestei infractiuni pentru deputati si senatori in 

situatia in care acestia obtin un folos nematerial sau in situatia in care accepta 

promisiunea de bani ori alte foloase, este instituit un privilegiu pentru aceasta categorie 

in raport cu ceilalti cetateni ce pot fi subiect activ al infractiunii de trafic de influenta 

prevazuta de dispozitiile art. 291 din Codul Penal", conchide presedintele Iohannis in 

sesizare. 

 

(Sursa: ziare.com) 
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• DECLARAŢIA ZILEI: Ambasada Israelului: Ne exprimăm consternarea cu privire 

la afirmaţiile ministrului Daea despre „incinerarea porcilor ca la Auschwitz”/ 

CNCD s-a autosesizat 

Ambasada Israelului a reacţionat, joi, la afirmaţiile lui Petre Daea, reprezentanţii 

ambasadei spunând că sunt consternaţi şi dezamăgiţi de faptul că ministrul Agriculturii 

a comparat efectele Holocaustului şi cele ale pestei porcine. 

„Ambasada Statului Israel îşi exprimă consternarea şi dezamăgirea cu privire la 

afirmaţiile domnului Ministru al Agriculturii, Petre Daea, care a comparat sacrificarea 

porcilor bolnavi cu uciderea evreilor nevinovaţi în lagărul de la Auschwitz. Sperăm, 

totuşi, că o astfel de asociere a fost făcută de Ministrul Daea din pricina lipsei de 

informare aprofundată asupra a ceea ce înseamnă Holocaustul şi Auschwitz, fără 

intenţia de a dezonora memoria milioanelor de victime” au declarat reprezentanţii 

ambasadei Statului Israel într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 

Sursa citată mai prezicează: „Holocaustul, o tragedie condamnată de România, care s-

a soldat cu moartea a şase milioane de evrei, nu trebuie niciodată uitat, trivializat sau 

minimalizat. România a făcut progrese extraordinare în domeniul studierii, educaţiei şi 

comemorării Holocaustului, demersuri care, suntem convinşi, vor continua şi în viitor. 

Această pagină neagră a istoriei nu trebuie sã se repete. În acest sens, niciun efort nu 

este prea mare pentru ca tinerele generaţii, şi nu numai, să cunoască şi să înţeleagă 

istoria Holocaustului. Ne aşteptăm ca, pe viitor, terminologia legată de Holocaust să nu 

mai fie folosită într-un context fără legătură cu acesta.” 

CNCD s-a autosesizat la afirmaţia ministrului Daea despre „incinerarea porcilor 

ca la Auschwitz” 

Consiliul Naţional pentru Combaterea Discriminării s-a autosesizat, după declaraţia de 

marţi a ministrului Petre Daea, care a comparat incinerea porcilor cu procesul de la 

Auschwitz, iar preşedintele CNCD a declarat pentru MEDIAFAX că „în 10 zile va avea 

loc audirerea domnului ministru”. 

„Urmează să se facă citarea domnului ministru, se va întocmi un raport în care colegii 

vor analiza dacă ministrul este sau nu săvârşiriea unei posibile fapte de discriminare. În 

măsura în care ajugem la acest rezultat, amenda poate ajunge la 2000-3000 de lei. În 

10 zile va avea loc audierea şi domnul ministru va fi chemat, în condiţiile în care vrea să 

se apere sau poate trimire un reprezentant”, a declarat preşedintele CNCD, Asztalos 

Csaba, pentru MEDIAFAX 

Ministrul Pere Daea a spus, marţi, în emisiunea „Punctul de întâlnire”, de la Antena 3 că 

„porcii se incinerează, este o muncă extraordinară. Acolo este ca la Auschwitz.” 
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“Nu există antidot, nu există vaccin, nu există medicamente, singura metodă este 

sacrificarea. Porcii se incinerează, este o muncă extraordinară. Acolo este ca la 

Auschwitz. Efective de porci care se asomează, trec în partea cealaltă şi se pun pe foc, 

o fac medicii veterinari care sunt la limita rezistenţei, să stai cu 2000 – 3000 de porci 

care trebuie sacrificaţi zilnic”, a spus ministrul Agriculturii, Petre Daea, în cadrul 

emisiunii. 

„În urma îndeplinirii procedurii legale, C.N.C.D. va analiza declaraţiile în speţă din 

perspectiva săvârşirii unei posibile fapte de discriminare, prin încălcarea dreptului la 

demnitate umană a supravieţuitorilor Holocaustului, respectiv al persoanelor care 

comemorează memoria victimelor Holocaustului”, scrie în comunicatul remis 

MEDIAFAX.  

Ministrul Agriculturii, Petre Daea, a declarat joi că nu a vrut să jignească pe nimeni, ci 

să descrie durerea sufletească a fermierilor. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Presa din Muntenegru NU o iartă pe Dăncilă după gafa monumentală. Ce au 

scris jurnaliștii și ce reacții au avut cititorii 

Presa din spațiul ex iugoslav nu o iartă pe Viorica Dăncilă pentru gafa de la Podgorița, 

când prim-ministrul României a salutat Priștina, capitala auto-declaratului stat Kosovo, 

în timp ce era în capitala Muntenegrului. Gafă monumentală, de necrezut așa lapsus, 

spun ziarişii muntenegreni. 

„Gafă a premierului României! A încurcat Priştina cu Podgorița!", publică site-ul Mondo 

din Muntenegru, citat de Digi24. 

Iar cel mai important portal de ştiri din Muntenegru scrie: „Gafă a premierului român la 

Podgorița! «Mă bucur că sunt la Priştina»", reia în titlu site-ul, declaraţia Vioricăi 

Dăncilă. Nu mai puţin de 89 de comentarii însoţesc articolul. „Politicienii n-au habar de 

geografie", "Vă vine să credeţi că a venit să ne ofere sprijin pentru intrare în UE şi n-are 

habar unde e?", "Este de nescuzat!", "A fost oare o greşeală intenţionată?" sunt câteva 

dintre opiniile postate de cititori. 

„Gafă inimaginabilă a premierului României", detalii despre întâlnirea dintre cei doi 

premieri. 

Iar presa din Serbia preia în ediţiile de astăzi informaţia. Ziariştii Publicaţiei Blic se 

întreabă : „Guvernul muntenegrean acoperă gafa?" 
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„A crezut că e în Serbia! Lapsus al premierului român la Podgoriţa. «Mă bucur că sunt 

la Priştina»", titreaza Sîrbia Danas. De menţionat că Belgradul, care nu a acceptat 

niciodată declararea unilaterală a independeţei Kosovo, consideră în continuare că 

Priştina este încă parte a Serbiei. 

(Sursa: Digi 24) 

 

• Ministrul Ştefan Radu Oprea a anunţat stadiul programului Start-Up Nation 2018 

Peste 5.800 de aplicanţi la programul Start-Up Nation sunt astăzi în posesia banilor, iar 

demararea programului 2018 va începe din toamnă, a declarat joi, la conferinţa privind 

bilanţul la şase luni, ministrul pentru Mediul de Afaceri şi Antreprenoriat, Ştefan Radu 

Oprea. 

„Start-Up Nation 2018 se aude, este pregătit şi există deja realizat ghidul de bună 

practică despre care am vorbit în numeroase rânduri şi în care băncile partenere şi 

agenţiile regionale vor avea acelaşi tratament unitar al aplicantului la oricare dintre 

ghişee. Este gata, este discutat cu consultanţii”, a declarat Ştefan Radu Oprea. 

Ministrul a precizat că la sfârşitul primului semestru din 2018, pentru programul din 

2017, au fost efectuate plăţi către peste 5.800 de beneficiari, îndemând aplicanţii să 

vină cu cererile de plată „cât mai repede”, pentru a beneficia de finanţare. 

„Au fost semnate peste 8.444 de constracte din peste 19.000 de aplicaţii depuse la 

început, selectate primele 10.000. La sfârşitul primului semestru 5.834 de aplicanţi 

aveau acces la creditare. Asta înseamnă în traducere liberă că banii erau în conturile 

firmelor lor. Asta înseamnă deja că povestea de succes Start-Up Nation se scrie, că 

sunt foarte mulţi dintre cei care au aplicat astăzi activează, produc şi produc inclusiv 

profit pentru ei şi locuri de muncă stabile”, a declarat Ştefan Radu Oprea. 

Potrivit ministrului, în 2017 s-au creat peste 21.000 de locuri de muncă, mai multe decât 

cele pe care Ministerul le-a avut ca ţintă la începutul programului, dintre care peste 

16.000 sunt în „segmentul ţintă, ceea ce înseamnă tineri care au terminat studii liceale, 

universitare sau persoane cu dizabilităţi, ei sunt astăzi în Start-Up Nation”. 

„Ce se întâmplă astăzi, pentru că a mai trecut deja o lună. Sunt peste 6.500 de aplicaţi 

pe Start-Up-Nation care au astăzi acces la finanţare. Vorbesc aici de cei care au aplicat 

prin băncile partenere pe credit punte şi de asemenea, cei care au acces la finanţare în 

mod direct de întreprinderile regionale mici şi mijlocii” 

„Vreau să transmit către toţi aplicaţii din 2017 că banii îi aşteaptă în agenţiile regionale 

şi în conturile băncilor şi îi rugăm să vină cât mai repede cu cererile de plată, asftfel 
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încât visul lor să revină realitate, pentru că Start-Up Nation are un scop principal, acela 

de a redeştepta spiritul antreprenorial din România”, a adăugat Ştefan Radu Oprea. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Indicele Robor se reîntoarce la vârfurile din 2013 

Dobânda interbancară la trei luni a crescut la 3,46%, cel mai mare nivel din februarie 

2014, după ce zilele trecute a depășit recordul lunii martie 2014. 

Începând cu decembrie 2012 indicele Robor a înregistrat o mișcare continuă de 

scădere, care a culminat cu valori subunitare ale dobânzii până în toamna anului trecut. 

Maximele dobânzii au fost atinse în toamna lui 2011 când dobânda a atins și 6,45%. 

Indicele Robor la trei luni, în funcţie de care sunt calculate dobânzile la majoritatea 

creditelor în lei, a crescut la 3,46%, cel mai mare nivel din februarie 2014, potrivit 

datelor publicate joi de Banca Naţională a României (BNR). 

Robor la trei luni este indicatorul principal în funcţie de care se calculează dobânzile 

variabile la creditele în lei. Miercuri, indicele a crescut la 3,43%, potrivit News.ro. 

Joi, acesta a crescut la 3,46%, cel mai mare nivel din 25 februarie 2014, când a fost 

3,46%. Totodată, indicele Robor la şase luni a stagnat joi la 3,52%. 

Luni, acesta a ajuns la 3,52%, cel mai mare nivel din 6 martie 2014, când a fost 3,52%. 

(Sursa: Digi 24) 

 

• Curtea de Conturi, raport DEVASTATOR pentru Tudorel Toader - Probleme 

grave găsite de inspectori la Ministerul Justiției 

Situațiile financiare puse la dispoziție de Ministerul Justiției inspectorilor de la Curtea de 

Conturi nu prezintă date veridice - este concluzia scrisă negru pe alb de instituție, în 

urma unui control făcut la ministerul condus de Tudorel Toader. 

"În anul 2017, Ministerul Justiţiei (aparatul central şi autorităţile din subordine) a 

administrat în ansamblu resurse financiare publice în sumă de 627,8 mln lei, inclusiv 

cheltuieli 498,6 mln lei şi active nefinanciare cu valoarea de 129,2 mln lei. Misiunea de 

audit menţionează că aparatul central al MJ a majorat neregulamentar în anul 2017 

https://www.news.ro/economic/indicele-robor-la-trei-luni-a-crescut-la-3-46-cel-mai-mare-nivel-din-februarie-2014-1922400726322018071118289579
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cheltuielile efective cu suma de 6 mln lei, ca urmare a casării unui activ nefinanciar 

(reţeaua pentru computere). Instituţia din subordine, Inspectoratul Naţional de 

Probaţiune, a clasificat şi atribuit incorect cheltuielile pentru modernizarea programelor 

informatice (77,1 mii lei) şi cheltuielile de montare a climatizoarelor (44,4 mii lei). De 

asemenea, nu au fost evaluate de către Ministerul Justiţiei şi înregistrate în evidenţa 

contabilă 17 imobile (construcţii) cu suprafaţa totală de peste 1462 de metri pătraţi, 

ceea ce a afectat prezentarea reală a situaţiei patrimoniale. 

Deficienţele constatate de auditul public a afectat situaţiile financiare consolidate ale 

Ministerului Justiţiei cu suma 16,2 mln lei. Eduard Serbenco, secretar de stat la 

Ministerul Justiţie, a dat asigurări că Ministerul are suficiente capacităţi pentru a 

remedia deficienţele constatate în raportul de audit", scrie Adevărul.ro . 

 (Sursa: Adevarul.ro) 

 

• Se vinde Oltchim Ramnicu Valcea. Viitorii proprietari anunta renasterea 

industriei chimice romanesti 

Omul de afaceri Stefan Vuza a primit unda verde de la Comisia Europeana sa 

cumpere Oltchim, cel mai mare combinat chimic din Romania. 

 

Compania Oltchim a fost infiintata in anul 1966 si s-a numit, initial, Combinatul Chimic. 

Dupa 1990, a fost transformata in societate pe actiuni, iar in 1997 a fost chiar listata la 

bursa. Avand statul actionar majoritar, afacerile Oltchim au mers, insa, din rau in mai 

rau. In 2012, compania era deja sufocata de datorii, avand de platit peste 2,5 miliarde 

de lei catre mai multe societati, dintre care unele de stat, cum ar fi Salrom si CFR 

Marfa. 

 

S-a incercat, atunci, privatizarea Oltchim, dar cel care ar fi trebui sa o cumpere - fostul 

patron de presa Dan Diaconescu - n-a mai facut pana la urma dovada ca are banii 

necesari. Ulterior, cel care s-ar fi dorit salvator al companiei de stat a ajuns la 

inchisoare. 

 

In cele din urma, in 2013, pe cand ministru al Economiei era Varujan Vosganian, 

Oltchim a intrat in insolventa si a trecut in administrarea speciala a Rominsolv (unde 

lucreaza si avocatul Gheorghe Piperea) si a BDO Business Restructuring. 

 

Ulterior, s-a trecut la vanzarea pe pachete a Oltchim. In luna octombrie a anului trecut, 

potrivit unui document postat pe site-ul Bursei de Valori Bucuresti, Oltchim informa ca: 

https://adevarul.ro/moldova/actualitate/curtea-conturi-prezentat-raportul-auditului-ministerului-justitiei-nereguli-fost-depistate-1_5b5970b1df52022f75a62cb4/index.html
http://www.ziare.com/oltchim/
http://www.ziare.com/economie/datorii/
http://www.ziare.com/cfr-marfa/
http://www.ziare.com/cfr-marfa/
http://www.ziare.com/dan-diaconescu/
http://www.ziare.com/varujan-vosganian/
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"In contractul de vanzare de active, incheiat intre Oltchim si Chimcomplex Borzesti 

(firma omului de afaceri Stefan Vuza - n.red.), cu privire la pachetele 1-5 si partial, 

pachetul 7, pretul tranzactiei reprezinta echivalentul in lei al sumei de 127 milioane 

euro, respectiv 582.345.800 lei, la care se adauga TVA-ul aplicabil, acoperind activele 

transferate, in cadrul contractual aplicabil." 

 

Miercuri, Chimcomplex Borzesti a emis un comunicat de presa prin intermediul caruia 

informeaza ca a primit unda verde pentru incheierea tranzactiei de la Comisia 

Europeana. 

 

"Directoratul General pentru Concurenta din cadrul Comisiei Europene a emis recent 

Scrisoarea de Confort privind procedura de vanzare a activelor Oltchim SA de catre 

Chimcomplex Borzesti. (...) 

 

In ultimele doua luni s-au finalizat auditurile si rapoartele de Due Diligence facute de 

PricewaterhouseCoopers (P.W.C) si Jacobson Londra si au fost oferite potentialilor 

finantatori, care in urmatoarele saptamani vor face ofertele angajante"., informeaza 

compania. 

 

Presedintele Consiliului de Administratie al Chimcomplex Borzesti, Virgiliu Bancila, a 

declarat ca Oltchim va fi pe maine bune si ca in curand industria chimica romaneasca 

va renaste. 

 

"Incheierea cu succes a acestei tranzactii este de importanta capitala pentru relansarea 

industriei chimice din Romania, avand ca obiectiv integrarea si dezvoltarea unui 

complex industrial ce va deveni unul dintre cei mai importanti jucatori din industria 

chimica romaneasca si din Europa de Sud Est. 

 

Ramura chimiei este de importanta strategica pentru Romania si merita sa fie sustinuta 

de toti factorii de decizie, deoarece asigura pe orizontala dezvoltarea intregii economii. 

Ne referim aici la: procesarea gazelor, unde Romania exceleaza, la consumul de 

energie electrica ce se produce in tara (acum exportam energie electrica din lipsa de 

consumatori mari industriali) si la miile de locuri de munca. Vom reconstrui, in sfarsit, 

mandria de a fi chimist in Romania prin salarii decente, asigurate de investiile ce vor 

urma, respectiv 117 milioane euro in primii 3 ani dupa achizitia Oltchim si de 450 

milioane euro incepand cu anul 4", a spus Virgiliu Bancila, presedinte CA Chimcomplex. 

 

Tranzactia va fi monitorizata de senior advisorul Deloitte Londra. 
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Dupa cumparare, Stefan Vuza va crea Compania Romana de Chimie, din care vor face 

parte Oltchim Ramnicu Valcea si Chimcomplex Borzesti. 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

• Un fost procuror de la DNA, care lucrat în dosare precum „Zambaccian” şi „Gala 

Bute”, a fost numit consilier al şefului DIICOT, Felix Bănilă 

Procurorul-şef al Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi 

Terorism (DIICOT), Felix Bănilă, a numit-o în funcţia de consilier pe Mariana Alexandru, 

fost procuror în cadrul DNA. 

Actualul procuror-şef DIICOT, Felix Bănilă, a precizat, pentru agenţia de presă 

MEDIAFAX, că a numit-o în funcţia de consilier pe fostul procuror Mariana Alexandru. 

Mariana Alexandru s-a pensionat în septembrie 2014 după ce a fost procuror-şef 

adjunct la Secţia de combatere a infracţiunilor conexe infracţiunilor de corupţie din DNA, 

şef al Secţiei fiind la vremea respectivă Lucian Papici. 

Fostul procuror a lucrat în dosare precum "Zambaccian", dar şi în cauzele în care au 

fost vizaţi fostul senator Cătălin Voicu şi fostul ministru al Tineretului, Monica Iacob 

Ridzi. 

În ceea ce priveşte dosarul "Gala Bute", Mariana Alexandru este cea care a infirmat 

soluţia iniţială dată în cauză, însă a plecat din DNA înainte de a fi luată o decizie privind 

anchetarea fostului ministru al Turismului, Elena Udrea. 

Tot Mariana Alexandru este cea care a lucrat şi în dosarul fostului judecător CSM 

Adrian Neacşu, acuzat în 2013 de DNA de participaţie improprie la abuz în serviciu 

contra intereselor publice, fals intelectual şi uz de fals, în legătură cu drepturi financiare 

încasate în calitate de membru al Consiliului Superior al Magistraturii, precum diurnă, 

cazare şi alte cheltuieli de deplasare. Concret, DNA îl acuza pe judecător că ar fi 

încasat drepturi, deşi nu ar fi fost prezent tot timpul la CSM. 

O altă cauză în care a lucrat Mariana Alexandru este cea a fostului procuror al 

Parchetului General, Angela Nicolae. Aceasta a fost condamnată, în 2015, de Înalta 

Curte de Casaţie şi Justiţie, la patru ani de închisoare cu executare, fiind găsită 

vinovată de trafic de influenţă, după ce a cerut aproape 88.000 de lei pentru a interveni 

în mai multe dosare. 

http://www.ziare.com/oltchim-ramnicu-valcea/
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Mariana Alexandru a fost susţinută de către Ambasada SUA în octombrie 2013, când 

procurorul general de atunci a vrut să o schimbe de la Secţia de combatere a 

infracţiunilor conexe infracţiunilor de corupţie din DNA, pe ea şi pe Lucian Papici. 

Misiunea diplomatică preciza atunci, într-un răspuns pentru MEDIAFAX, că este 

"esenţial" ca numirea înlocuitorilor procurorilor Lucian Papici şi Mariana Alexandru, care 

au "o importanţă crucială", să fie "rezultatul unor proceduri corecte şi al consultărilor, 

astfel încât DNA să continue să fie condusă de procurorii cei mai competenţi, curajoşi, 

cu realizări remarcabile în lupta împotriva corupţiei". 

În 2015, ea a fost selectată de delegaţia Uniunii Europene de la Chişinău, fiind numită 

în funcţia de expert, pentru a oferi asistenţă în domeniul investigării infracţiunilor 

economico-financiare. 

Mariana Alexandru este soţia lui Ion Alexandru, care a activat ca procuror militar în 

cadrul DNA, acesta părăsind instituţia în anul 2015, ca urmare a reorganizării serviciului 

în cadrul căruia activa. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Afaceri închise de pesta porcină: „Nu se salvează nimic, se ucide tot. Renunţ cu 

totul la afacere”/ Lider sindical: Focarul de pestă porcină africană a fost 

PROVOCAT 

440 de focare de pestă porcină africană au fost confirmate în acest an în România, 

două dintre acestea fiind la firme. Dincolo de datele oficiale, dezastrul descris de 

fermieri arată efectele epidemiei: „Nu se salvează nimic,se ucide tot”, spune un fermier 

decis să renunţe la afacere. 

Afaceri închise de pesta porcină 

Patronul procesatorului de carne Carniprod Tulcea, Nicolae Ciuleac, care a sacrificat 

deja, din cauza pestei porcine 27.000 de porci, spune că are pagube de 10 milioane de 

euro şi intenţionează să cumpere pe viitor carne din Austria. 

„Mai sunt 18.000 de porci de omorât din aproximativ 45.000. Nu se salvează, nu 

contează că este bolnav sau nu, se ucid. Nu se mai pune problema că este bolnav sau 

nu. Se ucide tot ce se numeşte specia porc. Ce voi face eu pe viitor? Nu mai fac 

niciodată, o să cumpăr din Austria carne şi de unde găsesc în străinătate. Voi renunţa la 

activitatea de creştere a porcinelor, în condiţiile acestea, nimeni nu vrea să crească 

porci aici, deci nu se poate aşa ceva", a declarat, pentru MEDIAFAX, Nicolae Ciuleac. 
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Omul spune că în zona Tulcea situaţia a ajuns una critică "şi nu mai facem porc, asta e. 

Aşa s-a hotărât în consiliul acesta administrativ şi asociaţii vor, pentru că pierderile sunt 

mari, am investit în zootehnie foarte mulţi bani, dacă nu foloseşti activele acestea, le-ai 

făcut degeaba. Dacă considerăm tot, şi pagubele colaterale şi faptul că nu merge 

societatea, şi pierderile societăţii, şi a celor 30 şi ceva de magazine, dacă le adunăm pe 

toate la un loc se adună la vreo 10 milioane de euro. Fabrica stă, salariile merg, 

acestea sunt cheltuieli colaterale, salariile, nu pot să dau oamenii afară. Mie mi se rupe 

inima”, a mai spus Nicolae Ciuleac. 

De la începutul acestui an, au fost confirmate în România 440 de focare de pestă 

porcină africană (PPA) la porci domestici, dintre care 438 în gospodăriile populaţiei şi 

două în exploataţii comerciale, arată datele oficiale ale Autorităţii Naţionale Sanitar-

Veterinare şi pentru Siguranţa Alimentelor (ANSVSA). 

Prefectul din Tulcea dă neputincios din umeri şi spune că două din cele mai mari 

companii de procesare a cărnii din Tulcea au fost afectate de pestă. 

„Noi avem patru procesatori mari în judeţ. Avem Carniprod Tulcea, cu 47.000 de 

capete, avem Pigcom-ul, cu 19.000 de capete şi doi mici, cu 1000, respectiv 2000 de 

capete. Din nefericire, au fost afectaţi atât Carniprod-ul, cât şi Pigcom-ul. La Carniprod 

estimăm că în câteva zile terminăm operaţiunea de asomare şi ucidere, iar la Pigcom 

ieri a venit rezultatul final dat de Bucureşti, pentru că există o procedură. În primă fază 

se primeşte rezultatul de la DSVSA Tulcea, este suspiciune, chiar dacă el este 99,9 %, 

trebuie să aşteptăm şi rezultatele de la centru. Din nefericire sunt pozitive, avem pestă 

şi la Pigcom. Pericolul creşte în momentul în care se semnalează multe focare aproape 

de fermă", a declarat Lucian Furdui, prefect al judeţului Tulcea, pentru MEDIAFAX. 

Acesta dă asigurări că procesatorii afectaţi vor fi sprijiniţi. Asta dacă mai vor şi mai pot 

să îşi ţină afacerile în picioare. „Încă de vineri, primele dosare au fost aprobate şi o 

parte din oameni au deja banii în cont, în ceea ce priveşte despăgubilirile. Din 

momentul în care au anunţat porcul bolnav se deplasează la faţa locului organele DSV 

pentru operaţiunea de asomare a suinelor, dar se deplasează şi reprezentanţi din 

comisiile de evaluare, după care se întocmesc dosarele, ţinând cont de mai multe 

criterii, nu sunt sume de bani fixe. Porcii sunt diferiţi. Sumele sunt acordate de statul 

român, prin ANSVSA. La Carniprod au în jur de 47.000 de capete şi au şi porci de rasă, 

care ajung şi la câteva mii de euro bucata. Poziţia geografică nu ne avantajează aici. 

Virusul se răspândeşte cu o rapiditate de nedescris. Acum două luni a apărut la Tulcea 

şi acum avem şase judeţe afectate. Noi am luat toate măsurile. În momentul acesta 

avem jumătatea de nord-est a judeţului afectată”, a mai spus prefectul. 
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Sute de animale sacrificate în Ardeal 

În zona de sud-est a României, evoluţia bolii este agresivă, având în vedere 

specificitatea zonei, fapt constatat şi de experţii Comisiei Europene, care au fost 

prezenţi în focare. 

„Este o situaţie tristă ceea ce se întâmplă, îmi pare rău pentru colegii afectaţi de 

această nenorocire. Cum încercăm să ne revenim puţin şi să ajungem la performanţă, 

cum primim un picior undeva. DSV-urile ar fi mai în măsură să spună cauzele acestor 

focare de pestă porcină”, a afirmat Cosmin Moldovan, directorul general al unei 

carmangerii din judeţul Cluj. 

În Ardeal, au fost confirmate 18 focare de pestă porcină africană în judeţul Bihor, fiind 

sacrificate peste 200 de animale. Producătorii cer explicaţii tot autorităţilor. 

Reprezentanţii DSVSA Bihor au declarat, joi, corespondentului MEDIAFAX că focarele 

au fost diagnosticate pe raza localităţilor Crestur, Olosig, Cherechiu, Sânicolaul de 

Munte, Abrămuţ, Cheşereu, Cubulcut şi Albiş – la porcii domestici, şi respectiv la porcii 

mistreţi în Cubulcut, Fondul de vânătoare 9. 

„Conform procedurilor, specialiştii din cadrul DSVSA Bihor au luat imediat măsuri 

privind punerea sub supraveghere sanitară veterinară a exploataţiilor, impunerea de 

restricţii de mişcare, efectuarea dezinfecţiei exploataţiilor afectate, a spaţiilor de cazare 

ale porcilor, a aleilor, a perimetrelor, a ustensilelor şi a obiectelor potenţial contaminate. 

Pentru a preveni răspândirea bolii, au fost sacrificaţi atât porcii bolnavi cât şi cei care au 

fost în contact cu aceştia şi au fost recoltate probe pentru examene de laborator de la 

animalele moarte şi sacrificate, fiind afectaţi în total 202 porci”, au spus sursele citate. 

Ca urmare a evoluţiei pestei porcine africane, în Bihor au fost dispuse măsuri de 

restricţie pentru transporturile de carne de porc, preparate din carne de porc, produse 

din carne de porc şi orice alte produse care conţin astfel de carne, respectiv de 

transporturi de porci vii, material seminal, ovule şi embrioni proveniţi de la porcine, către 

judeţe neafectate de pestă porcină africană. 

3.000 de porci au fost sacrificaţi în judeţul Brăila 

Peste 3.000 de porci au fost sacrificaţi în judeţul Brăila din cauza pestei porcine, iar 

autorităţile au anunţat că eutanasierea animalelor va continua zilele următoare. Până în 

prezent, în judeţ au fost confirmate zece focare ale bolii, dar există şi o suspiciune. 

Focarele de pestă porcină africană au fost confirmate în localităţi din Insula Mare a 

Brăilei şi din sud-vestul judeţului. 
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În zonele menţionate, dar şi în localităţile învecinate autorităţile au declanşat o amplă 

campanie de informare a populaţiei despre virusul care omoară porcii domestici şi 

sălbatici. 

„La momentul de faţă avem 10 focare confirmate şi o suspiciune. Acestea sunt pe raza 

localităţilor Frecăţei, Berteştii de Jos şi Stăncuţa. Prin intermediul primarilor se vor 

intensifica informările către populaţie pentru prevenirea şi combaterea acestei peste 

porcine”, a declarat miercuri, în cadrul unei conferinţe de presă, prefectul judeţului 

Brăila, George Adrian Paladi. 

Până în prezent, echipele mixte care acţionează în zonele afectate de pestă porcină 

africană au eutanasiat peste 3.000 de porci. 

Virusul pestei porcine africane depistat la porcii mistreţi de pe un fond de 

vânătoare din judeţul Sălaj 

Virusul pestei porcine africane a fost depistat şi în judeţul Sălaj, în două cadavre de 

porci mistreţi, găsite într-o pădure din comuna Măierişte, situată în apropierea limitelor 

de judeţ dintre Satu -Mare şi Bihor. 

„În urma confirmării diagnosticului de către Institutul de Diagnostic si Sănătate Animală 

Bucureşti (IDSA) – Laboratorul Naţional de Referinţă pentru Diagnostic şi Sănătate 

Animală, serviciile veterinare au intervenit de urgenţă. S-a întrunit Comitetul Judeţean 

pentru Situaţii de Urgenţă (CJSU) Sălaj pentru adoptarea planului de măsuri privind 

controlul, combaterea şi eradicarea pestei porcine africane, precum şi pentru adoptarea 

zonelor de restricţii, în Fondul de Vânătoare 30 Carastelec, pădurea Meja, comuna 

Măerişte”, au afirmat reprezentanţii DSVSA Sălaj. 

Pentru fondurile de vânătoare din judeţ au fost stabilite o serie de măsuri, printre care 

suspendarea vânătorii pentru toate speciile, interzicerea utilizării de cereale recoltate 

din zona infectată în hrana porcilor domestici, suspendarea administrării de hrană la 

locurile de hrănire a mistreţilor, cu excepţia zonelor în care s-au semnalat pagube în 

culturile agricole, interzicerea circulaţiei animalelor domestice prin incinta pădurilor, 

inclusiv transhumanţa, interzicerea accesului, din orice motiv, a persoanelor 

neautorizate în aceste păduri. 

Ancheta epidemiologică în acest caz este în desfăşurare în judeţul Sălaj. 

Încercând să explice dezastrul pentru fermieri, ministrul Petre Daea s-a ales cu o 

verificare din partea Consiliului pentru Combaterea Discriminării, deoarece a comparat 

efectele epidemiei cu Holocaustul. 
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„Trebuie să sacrificăm, din nefericire, 45.000 de capete la Carniprod şi avem o veste 

proastă, că virusul ar fi şi în alt complex-care înseamnă 17.000-18.000 de capete. (...) 

Nu există antidot, nu există vaccin, nu există medicamente ca să uşureze boala. 

Singura metodă este sacrificarea. Porcii aceştia toţi se incinerează (...), e o muncă 

extraordinară, acolo este că la Auschwitz, domnule. Gândiţi-va că acolo sunt efective de 

porci care pleacă de aici, se asomează, trec dincolo în partea cealaltă şi se pun pe foc. 

Alţii se izolează. Procedura o fac medicii veterinari, care sunt la limita rezistenţei 

psihice, ca să stai cu 2-3000 de porci pe zi să îi omori, se află în faţa unei situaţii greu 

de explicat, dar mai ales greu de ţinut”, a declarat ministrul Agriculturii, Petre Daea, la 

Antena 3. 

Ulterior, reprezentanţii Opoziţiei i-au cerut demisia, iar ca răspuns Daea şi-a cerut scuze 

public susţinând că a vrut doar să arate care este durerea sufletească a fermierilor. 

„Declaraţia ministrului Daea reprezintă o gafă! Regret că un ministru al Cabinetului PSD 

- ALDE a făcut o asemenea declaraţie, deşi sunt convins că nu a existat nici cea mai 

mică intenţie de a ofensa poporul evreu. Cu toate acestea, îi atrag public atenţia 

ministrului agriculturii să fie mai atent asupra modului în care se exprimă şi să nu mai 

folosească asocieri care pot jigni profund”, a venit şi replica lui Liviu Dragnea, 

preşedintele PSD. 

Dragoş Frumosu, FNSIA: Focarul de pestă porcină africană a fost provocat 

Fenomenul pestei porcine africane a fost provocat, iar autorităţile sunt vinovate pentru 

extinderea focarelor, a declarat joi, pentru MEDIAFAX, Dragoş Frumosu, preşedintele 

Federaţiei Naţionale a Sindicatelor din Industria Alimentară. 

„Cred că acest focar a fost provocat. În primul rând faptul că a apărut în Tulcea, unde 

era şi o mare fabrică de produse din carne, care a închis. Pe de o parte, respectivul 

investitor şi-a pierdut afacerea, a pierdut foarte mult, pentru că îi este foarte greu să 

revină, iar pe de altă parte, sunt locurile de muncă pierdute ale oamenilor”, a declarat 

Dragoş Frumosu. 

„Acum dacă stau să mă gândesc că acest focar s-a extins extraordinar de repede, 

atunci ce putem să credem, logic? Sau instituţiile statului nu şi-au făcut datoria şi nu au 

izolat focarul, sau într-adevăr discutăm despre altceva, pentru că extinderea asta 

înseamnă fie o neglijenţă din partea autorităţilor, fie o transmitere zonală la nivel de 

judeţe”, a adăugat Frumosu. 

Potrivit liderului sindical, Autoritatea Naţională Sanitar Veterinară şi pentru Siguranţa 

Alimentară (ANSVSA) trebuia să izoleze focarul şi să stopeze răspândirea virusului. 
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„Faptul că la două săptămâni, maxim trei, după fenomenul Tulcea începem să găsim şi 

în alte părţi, te pune pe gânduri şi atunci parcă aş elimina neglijenţa şi măsurile şi asta 

vizavi de măsuri numai autorităţile pot să precizeze ce au făcut, dar apariţia şi focarelor 

dă altceva de gândit”, spune Frumosu. 

„Dacă fac o analiză şi mă uit că industria cărnii, morăritul şi panificaţia sunt cam 

singurele subramuri din industria alimentară cu o dezvoltare mare şi investiţii româneşti, 

mă pune iar să trag nişte concluzii care nu aş vrea să fie pripite şi care aş vrea să fie 

numai ca şi o gândire personală exprimată. Pentru că industria uleiului înseamnă în 

momentul de faţă 90% investii străine, industria zahărului înseamnă 90% investiţii 

străine, industria băuturilor răcoritoare sau berile 100%, industria de procesare a 

laptelui şi produselor lactate înseamnă 90% investiţii străine, deci morăritul, panificaţia 

şi industria cărnii au rămas două sectoare cu preponderenţă a investiţiilor româneşti, şi 

atunci de gândeşti la lucrurile astea”, a adăugat Frumosu. 

În privinţa efectelor pe care fenomenul pestei porcine îl poate avea asupra industriei, 

dar şi a României, Dragăş Frumosu a precizat că ţara noastră va fi nevoită să importe 

mai multă carne pentru consum şi procesare, iar tot mai multe ferme autohtone riscă 

să-şi închidă porţile. 

„Efectul poate fi dramatic pentru că fermele noastre sunt închise şi suntem obligaţi să 

importăm mai multă carne pentru procesare şi pentru consum ca atare, iar în al doilea 

rând va fi un cerc închis, iar dacă se depăşeşte un anumit procent de animale cu pestă 

porcină ca exportul produselor româneşti din carne să fie limitat, poate chiar interzis, 

sau să se facă dovada că este făcut din carne din import. Este un fenomen prin care am 

mai trecut în urmă cu 10 ani şi ne-a costat vreo patru ani de interzicere de export” 

În privinţa subvenţiilor, liderul sindical a precizat că fondurile pe care autorităţile le-au 

cerut săptămâna trecută Comsiei Europene sunt bine venite pentru fermierii afectaţi de 

virusul pestei porcine africane, însă chiar dacă subvenţiile „vin acum, construirea unei 

activităţi noi în acest domeniu înseamnă timp”. 

„Subvenţiile sunt bine venite pentru oamenii ăştia, care riscă pierderea afacerii, sau 

pierderi foarte mari, numai dacă ei vin undeva mai înspre iarnă nu mai faci nimic cu ei, 

îşi acoperă nişte găuri, dar afacerea este închisă, dacă ar venit acum imediat aceşti 

bani ar fi foarte bine, dar imaginati-vă că acest fenomen de pestă conduce la arderea 

tuturor grajdurilor şi a tot ce se întâmplă în acele zone, dacă lucrul este extins şi chiar 

dacă vin acum, construirea unei activităţi noi în acest domeniu înseamnă timp”. 

(Sursa: Mediafax) 
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• Ministrul Transporturilor, Lucian Şova, anunţă penalităţi pentru întârzierile la 

lucrările de infrastructură rutieră/ Când ar putea fi gata lotul trei din autostrada 

Lugoj-Deva 

Ministrul Transporturilor, Lucian Şova, a declarat, joi, într-o emisiune TV, că ministerul a 

început deja să calculeze penalităţi pentru întârzieri la lucrările de infrastructură rutieră 

şi a cerut CNAIR să identifice motivele pentru care au avut loc aceste întârzieri. 

„Am început un proces de investigare cu privire la originea revendicărilor făcute în 

decursul timpului de diverşi parteneri comerciali pe deoparte, pe de altă parte am 

început deja să calculăm noi penalităţi şi să cer companiei (Compania Naţională de 

Administrare a Infrastructurii Rutiere - n.r.) şi mă bucur de un partenerat corect cu 

conducerea companiei de astăzi, în sensul de a identifica motivele pentru care aceste 

lucruri s-au întâmplat, pentru că ştiţi, percepţia mea este următoarea: s-au uitat într-un 

sertar sau s-a stat pe o procedură legală, răspundem la 30 de zile la o hârtie pentru 

autorizaţia de construcţie, mai aşteptăm 30 de zile pentru o altă hârtie, în ultimele şase 

luni, aceste proceduri le monitorizez la nivel de minister, cu aparatul propriu al 

ministerului, am oameni speciali dedicaţi care urmăresc aceste proceduri legale, astfel 

încât ele nu să aştepte să se petreacă în termenele de 30 de zile plus 30, astfel încât, 

am scurtat mult din aceste termene”, a declarat Lucian Şova la Antena 3. 

Potrivit oficialului, Ministerul Transporturlior va începe o serie de investigaţii privind 

nerespectarea termenelor contractuale şi originea revendicărilor. 

„Aceste lucruri încep să le investighez: unu că la nivel de companii ne pregătim să 

facem noi reglementări pentru nerespectarea termenelor contractoare, iar acest lucru va 

produce deranj şi acest lucru va scoate la suprafaţă o serie de aspecte, pe de altă parte 

şi cu privire la originea şi responsabilitatea revendicărilor care sunt multe, sunt în curs şi 

aşteptăm multe decizii nefavorabile companiei şi mi-am propus să mă pregătesc şi cu 

evaluarea responsabilităţilor”, a adăugat ministrul Transporturilor. 

Ministrul nu crede că lotul trei din autostrada Lugoj-Deva va fi gata anul acesta 

Nu cred că lotul trei din autostrada Lugoj-Deva va fi gata anul acesta, însă aceasta 

trebuie finalizată până în 2019, iar autostrada Sebeş-Turda va fi gata în 2019, a 

declarat Lucian Şova, Ministrul Transporturilor, într-o emisiune TV. 

„Nu cred că lotul trei din autostrada Lugoj-Deva va fi gata anul acesta, dacă menţine 

ritmul acesta, dar vă spun, pe lotul trei se lucrează cu 100 şi ceva de muncitori, pe lotul 

patru cu 600 de muncitori. Pe lotul trei se lucrează cu sub 100 de utilaje”, a declarat 

Lucian Şova. 
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„La ritmul acesta, lotul trei nu se poate finaliza în acest an, dacă s-ar întâmpla o 

minune, în sensul că ar lucra cu 300 de muncitori români şi poate cu 200 de utilaje în 

loc de 100, sigur că termenele s-ar scurta”, a adăugat Şova. 

În privinţa autostrăzii Sebeş-Turda, ministrul Transporturilor spune că va fi gata în 

totalitate în vara anului 2019. „Se termină şi asceastă reasfaltare. Sunt foarte supărat 

de faptul că practic nu recepţionăm autostradă nouă, ci autostradă reparată şi cuvintele 

cheie vreau să se ducă către toţi antreprenorii, pentru că nu pot să fac abstracţie de 

faptul că nici măcar prima maşină pe care va circula în mod oficial, legal pe aceste 

segmente, nu va circula pe un drum nou, ci pe anumite segmente reparate. Nu pot să 

mă fac că luăm nişte produse deja reparate”, a adăugat ministrul. 

„Sebeş-Turda trei şi patru, o săptămână, deci cele două loturi vor fi deschise traficului 

săptămâna viitoare, celelalte loturi 1 şi 2 vor fi deschise nu numai conform graficului, ci 

şi modului în care am evaluat nu numai eu, ci şi compania ritmul lucrărilor şi 

mobilizarea, dacă îşi menţin acest ritm, vara anului viitor este un termen rezonabil”, a 

adăugat Şova. 

Despre Autostrada Sibiu-Piteşti, Lucian Şova a spus că „miercuri a fost depus studiul de 

evaluare adecvată, deci ultimul document care ţine de acordul de mediu. Am descoperit 

că în cadrul acestui document ni se recomandă să facem două viaducte, care trec peste 

drumul naţional 7, peste calea ferată şi peste râul Olt fără să atingă Autostrada, dar din 

perspectiva de mediu sunt absolut necesare şi sunt finanţabile pe fondurile europene. 

Până la sfârşitul anului vom avea acordul de mediu”. 

(Sursa: Antena 3) 

 

• Autoritatea Electorală Permanentă a transmis că a sesizat ANAF cu privire la 

neregulile campaniei PNL din 2016 

Autoritatea Electorală Permanentă a sesizat ANAF pentru a verifica neregulile 

financiare constatate de instituţie cu privire la finanţarea campaniei electorale a PNL din 

2016, se arată într-un răspuns al AEP la interpelarea preşedintelui Camerei Deputaţilor, 

Liviu Dragnea. 

"În ceea ce priveşte primul punct al solicitării, menţionăm că, în cazul în care din 

documentele prezentate de către formaţiunea politică nu a rezultat în mod clar tipul 

serviciului sau al bunului achiziţionat, respectiv realitatea acestora, AEP a solicitat 

informaţii suplimentre de la reprezentanţii competitorului electoral şi de la furnizorii de 

bunuri şi servicii. În plus, pentru toate cazurile în care a existat suspiciune de facturare 

incorectă, AEP a comunicat instituţiei competente, respectiv ANAF, neregulile financiare 
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constatate de controlorii AEP, în vederea analizării şi competentei verificări", precizează 

AEP în răspunsul dat interpelării liderului PSD, Liviu Dragnea. 

Autoritatea Electorală Permanentă a adăugat că în cadrul controlului privind finanţarea 

campaniei electorale a PNL din anul 2016, efectuat în vederea rambursării, au fost 

constatate nereguli, motiv pentru care instituţia nu a validat sumele aferente cheltuielilor 

din campanie. 

"AEP a constatat în cadrul controlului finanţării campaniei electorale a PNL la alegerile 

parlamentare din anul 2016, efectuat în vederea rambursării, că realitatea şi legalitatea 

unor operaţiuni financiare nu a fost probată conform prevederilor Legii nr.334/2016 

privind finanţarea activităţii partidelor politice şi a campaniilor electorale republicată. 

Drept urmare, AEP nu a validat sumele aferente cheltuielilor electorale menţionate şi a 

emis Decizia de nerambursare a cheltuielilor electorale nr.108/10.04.2017 pentru suma 

de 1.774.123.62 de lei, această sumă incluzând toate sumele invalidate în urma 

controlului aferent cheltuielilor electorale a căror rambursare a fost solicitată de către 

PNL cu ocazia alegerilor parlamentare din 2016", potrivit sursei citate. 

Pe 10 iulie, liderul PSD, Liviu Dragnea a efectuat o interpelare către AEP, prin care 

solicita informaţii cu privire la modul de finanţare a campaniei electorale din 2016 a 

PNL. 

"Care au fost sancţiunile dispuse de către reprezentanţii AEP cu privire la faptul că în 

baza mai multor Contracte de Prestări Servicii încheiate între filialele PNL şi o firmă 

privată a fost prestat un serviciu unic, dar au fost emise 5 facturi distincte în cuantum de 

17.335.68, urmărindu-se astfel eludarea aplicării normelor referitoare la rambursarea 

cheltuielilor, norme prev. de Legea cu nr. 334/2006 privind finanţarea partidelor politice 

şi a campaniilor electorale, republicată?", este prima întrebare a liderului PSD. 

O altă întrebare adresată AEP de Liviu Dragnea era: "Care au fost măsurile dispuse de 

către reprezentanţii AEP cu privire la modalitatea de executare a obligaţiilor rezultate 

din încheierea Contractelor de Prestări Servcii între filialele PNL?" 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Ambasada SUA critică un proiect de amnistie fiscală aprobat de Parlamentul 

Republicii Moldova 

Ambasada SUA în Republica Moldova a criticat, joi seară, proiectul de lege aprobat de 

Parlamentul de la Chişinău privind amnistia fiscală, Washingtonul avertizând că 

reglementarea ar legitima fraudele şi corupţia, relatează site-ul de ştiri Unimedia.info. 
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Parlamentul Republicii Moldova a aprobat în prima şi în a doua lectură un proiect de 

lege privind amnistia fiscală. Proiectul le va permite persoanelor fizice să declare 

bunurile ce le aparţin, care anterior se aflau formal în posesia altor persoane fizice, sau 

valoarea estimată a acestora. De asemenea, se prevede anularea penalităţilor şi 

amenzilor aferente bugetului public naţional. 

"Ambasada Statelor Unite este extrem de dezamăgită de adoptarea legislaţiei care va 

diminua capacitatea Moldovei de a combate spălarea banilor. Legea privind declaraţia 

voluntară şi stimularea fiscală (numită şi legea amnistierii capitalului) legitimează furtul 

şi corupţia şi va dăuna climatului de afaceri din Republica Moldova. Considerăm că 

această lege contravine angajamentelor pe care Guvernul Republicii Moldova şi le-a 

asumat şi această părere este împărtăşită de partenerii internaţionali de dezvoltare ai 

Moldovei. Cetăţenii Moldovei au suferit deja consecinţele infracţiunilor financiare 

majore. Infractorii ar trebui pedepsiţi, nu răsplătiţi. Poporul Moldovei merită mai mult", a 

reacţionat reprezentanţa diplomatică americană de la Chişinău. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Avioane de vânătoare britanice, plecate de la o bază aeriană din România, au 

interceptat un bombardier rus 

Avioane de vânătoare britanice au fost trimise de la o bază aeriană din România pentru 

interceptarea unui bombardier rus, în apropierea spaţiului aerian NATO, deasupra Mării 

Negre, anunţă Forţele Aeriene Regale britanice. 

"Avioane de vânătoare Typhoon staţionate în România au fost trimise ca reacţie la 

prezenţa unui avion rus Suhoi Su-24 FENCER în apropierea spaţiului aerian NATO, 

deasupra Mării Negre", se arată într-un comunicat al Forţelor Aeriene Regale britanice. 

Avionul militar rus nu a pătruns în spaţiul aerian NATO. Aeronavele Typhoon au 

efectuat o misiune de patrulare cu scopul descurajării, fără a fi implicate în vreun 

incident cu avion rus. 

Avioanele de vânătoare britanice au decolat de la Baza aeriană Mihail Kogălniceanu şi 

au revenit în siguranţă după încheierea misiunii, precizează Forţele Aeriene Regale 

britanice. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 


